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Spørgsmål nr. 104 fra Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 

(Alm. del):

”Vil ministeren i forlængelse af svaret på FLF alm. del - sam-
rådsspørgsmål O om dyrevelfærd i minkavlen den 2. decem-
ber 2009 redegøre for, hvorvidt ministeren agter at tage ini-
tiativ til at forbedre forholdene for mink, herunder at give dy-
rene mulighed for at kunne svømme, fastsætte regler om en-
keltdyrsbure eller regler om maksimalt 2 dyr pr. bur?”

Svar:

Som jeg bl.a. redegjorde for under samrådet i Udvalget for Fødevarer, 

Landbrug og Fiskeri den 2. december 2009, er mink omfattet af bekendt-

gørelse nr. 1734 af 22. december 2006 om beskyttelse af pelsdyr med 

senere ændringer. Bekendtgørelsen, der trådte i kraft den 15. januar 2007, 

bygger bl.a. på en udtalelse fra 2003 fra Det Dyreetiske Råd og på et op-

læg udarbejdet i fællesskab af Dyrenes Beskyttelse og Dansk Pelsdyrav-

lerforening. Bekendtgørelsen gennemfører endvidere Europarådets re-

kommandation fra 1999 om pelsdyr i dansk ret. 

Bekendtgørelsen fastsætter et højt beskyttelsesniveau for pelsdyr og 

skærper på en række punkter kravene til hold af mink i forhold til den 

ovenfor nævnte rekommandation. Det er f.eks. tilfældet for så vidt angår 

kravene til beskæftigelsesmateriale til mink.

På den baggrund finder jeg ikke umiddelbart anledning til at ændre de 

gældende regler om beskyttelse af mink, men Justitsministeriet følger 

løbende udviklingen på området.

For så vidt angår spørgsmålet om en eventuel øvre grænse for antallet af 

mink pr. bur har Justitsministeriet således taget kontakt til Dansk Pels-

dyravlerforening og Det Jordbrugsvidenskabelige Fakultet, Aarhus Uni-

versitet, med henblik på at få klarlagt, om der er velfærdsmæssige pro-

blemer forbundet med at indhuse flere mink pr. bur. Når sagen er til-

strækkelig oplyst, vil Justitsministeriet tage endelig stilling til, hvorvidt 

bekendtgørelsen bør ændres på dette punkt.


